
Social-, Indenrigs- og Børneudvalget

Til: Børne- og socialministeren

Dato: 18. december 2018

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Samrådsspørgsmål K

På baggrund af bl.a. FOA’s fagblads afsløringer af økonomien bag bostedskæden Habi-

tus, jf. artiklen den 18. december 2018 på fagbladetfoa.dk ”Privat bostedskæde bruger

millioner af skattekroner på at købe ydelser af sig selv”, bedes ministeren redegøre for:

– Hvad ministeren ved om koncernens fortjeneste på levering af velfærdsydelser?

– Om ministeren mener, at en koncerndannelse som Habitus efterlader tilstrækkeligt

indblik i, hvordan kommunernes finansiering af velfærdsindsatser anvendes?

– Om hvor stor en samlet fortjeneste ministeren mener, at bostedskæden med rimelig-

hed kan forvente for løsning af velfærdsopgaver på skatteborgernes regning?

– Om hvordan man som offentlig bestiller af opgaver hos Habitus kan have sikkerhed

for, at midlerne primært går til samfundets svageste, og ikke bliver brugt på at købe

vikarer til overpriser, kurser og administration af bostedskæden selv?

(https://www.fagbladetfoa.dk/Artikler/2018/11/29/Privat-bostedskaede-bruger-millioner-af-

skattekroner-paa-at-koebe-ydelser-af-sig-selv)

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

På udvalgets vegne

Troels Ravn

formand
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